
Bundel - Politieke Avond - Sessie 1 (Raadzaal) van 5 maart 2024

1 Opening
2 Aansluiten publieke afvalinzameling

Voorstel en besluit - Aansluiten publieke afvalinzameling
Bijlage 1 Toelichting raadsbesluit
Bijlage 2 Persbericht Aansluiten publieke afvalinzameling
2024-02-13 Antwoord op agendavragen - D. Somsen en H. Boer (D66) - Aansluiten publieke 
afvalinzameling Stoppen oud papier
2024-03-05 Antwoord op (vervolg)agendavragen - D. Somsen en H. Boer (D66) - Aansluiten 
publieke afvalinzameling Stoppen oud papier
2024-03-05 Antwoord op (vervolg)agendavragen - D. Somsen en H. Boer (D66) - Bijlage - Witte 
vlekken kaart oud papier inzameling

3 Sluiting



 

In te vullen door Griffie:  
  
Commissievergadering Raadsvergadering 
Afhandelingsvoorstel voor raad: 0 zonder hoofdelijke stemming 
0 hamerstuk 0 met algemene stemmen 
0 bespreekstuk 0        stemmen voor,          stemmen tegen 
0 anders, nl 0 aangenomen 
 0 verworpen 

 

    

Zaaknummer : 856606    
     
Raadsvergadering : 19-03-2024   
      
Onderwerp : Aansluiten publieke afvalinzameling 
    
Collegevergadering : 23-01-2024  
Portefeuillehouder : Wethouder J. van der Noordt  
Steller  : Meijer, Marcel, Team Advies en beheer 

openbare ruimte  
tel.             : 0545250289 

      
 
Te nemen besluit  
1. De inzameling van het huishoudelijk afval vanaf 1 januari 2025 uit laten voeren door 
publieke dienstverlener Twente Milieu en daartoe 
2. Deelnemen aan de overheids NV Twente Milieu en verwerven van een aandelenpositie. 

 
Waarom dit voorstel en wat is het effect 
In de startnotitie ‘Van Afval Naar Grondstof 2023 en verder” die u heeft vastgesteld op 7 maart 
2023 staat opgenomen dat we de optie om onze afvalinzameling te laten uitvoeren door een 
overheids-gedomineerde inzamelorganisatie onderzoeken. Dit is gebeurd. Tijdens dit onderzoek 
kwam naar voren dat aansluiting ook voordelen biedt bij het opstellen van een nieuw VANG 
beleid en nemen van maatregelen om ons restafval te verminderen en het hergebruik van 
grondstoffen te verhogen. 
 
Daarom leggen we u nu eerst het voorstel om deel te nemen aan een publieke dienstverlener 
voor, voordat we het VANG beleid herijken. 
 
Door deel te nemen aan de voorgesteld publieke dienstverlener Twente Milieu realiseren we een 
voordelige en toekomst zekere inzameling van huishoudelijke afval- grondstoffen en krijgen we 
daarbij expertise en hulp bij het realiseren van onze doelstellingen (ofwel het herijken VANG 
beleid en uitvoering). 
 
Argumentatie 
1.1. Aansluiten een publieke dienstverlener/Twente Milieu geeft (toekomstige) zekerheid 
Op dit moment voeren wij de complete regie op onze afvalinzameling, inclusief het opstellen en 
uitvoeren van ons afvalbeleid. Daarbij vormt onze beleidsmedewerker VANG de spil. We hebben 
gemerkt dat dit ons erg kwetsbaar maakt en dat zijn kennis en werkzaamheden niet zomaar 
even kunnen worden overgenomen binnen of buiten onze organisatie. Door aan te sluiten bij een 
robuuste publieke dienstverlener wordt de afvalinzameling minder kwetsbaar en realiseren we 
bestendige inzameling nu en in de toekomst. De tijdsduur van de overeenkomst met Twente 
Milieu is voor onbepaalde tijd. 
 
 
1.2. Aansluiten bij een publieke dienstverlener/Twente Milieu biedt schaalvoordelen 
Wij zijn een kleine speler op de markt. Door aan te sluiten bij een publieke dienstverlener maken 
we gebruik van hun schaalvoordelen, onder andere bij de inzet van mens, materieel en ICT 
ondersteuning (efficiency), maar ook bij onderhandeling over prijs van grondstoffen. Ook is 



 

 

Twente Milieu qua schaal en kennis een serieuze partner richting landelijke ontwikkelingen 
(wetgeving) en grote partijen (bijvoorbeeld Stichting Afvalfonds Verpakkingen) en zijn wij dat niet. 
 
1.3. De afvalinzameling wordt (op het moment van deelname aan Twente Milieu) niet duurder, 
hetgeen een gunstig effect heeft op de afvalstoffenheffing 
De inzameling via Twente Milieu is efficiënt en effectief, waardoor de kosten (ten opzichte van 
onze huidige kosten) lager zijn en dit dus gunstig is voor de afvalstoffenheffing. 
 
1.4. Deelname aan publieke dienstverlener/Twente Milieu zorgt voor een stabiele dienstverlening 
en afvalstoffentarief 
Een publieke dienstverlener heeft een langjarig perspectief en de insteek van onze deelname is 
dat ook. We zijn niet afhankelijk van de grillen van de markt (i.t.t. frequent aanbesteden in de 
markt). De kosten voor de inzameling zullen dan ook naar verwachting minder schommelen. Op 
dit moment is het overigens ook de vraag of er (diverse) private dienstverleners zijn die tegen 
een gunstig tarief ons huishoudelijk afval willen inzamelen. Doordat steeds minder gemeenten 
hun afvalinzameling op de markt zetten, zijn er minder marktpartijen geïnteresseerd in deze 
markt, neemt de onderlinge concurrentie af en stijgen de inzameltarieven. Daarnaast brengt een 
frequente aanbesteding telkens aanbestedingskosten (tijd en inhuur van expertise) met zich 
mee. Deze blijven in dit geval ook achterwege. 
 
1.5. Bij een publieke dienstverlener/Twente Milieu is veel expertise beschikbaar. 
Deze expertise is “inbegrepen”. We kunnen kosteloos gebruiken maken van de expertise en 
ervaring van de publieke dienstverlener Twente Milieu, bijvoorbeeld bij het evalueren en herijken 
van ons VANG-beleid en te nemen maatregelen om onze doelstellingen te bereiken. Nu zijn wij 
nog afhankelijk van inbreng van specialistische adviesbureaus. 
 
1.6. Twente Milieu voert ons VANG-beleid uit 
Voor het opstellen en realiseren van ons VANG-beleid hebben we veel ruimte. Twente Milieu 
kan ons helpen en adviseren bij het opstellen ervan, maar we blijven zelf aan zet om de 
doelstellingen en maatregelen te bepalen. Afhankelijk van de gemaakte keuzen kan Twente 
Milieu hier in de uitvoering flexibel op inspelen. De deelnemende gemeenten in de overheids NV 
Twente Milieu hebben ieder hun eigen beleid, waarbij ieder zijn eigen keuzes maakt. 
 
1.7. Twente Milieu heeft geen winstoogmerk 
Omdat Twente Milieu geen winstoogmerk heeft, maar de werkelijke kosten én opbrengsten 
doorberekend aan haar leden (aandeelhouders) is het tarief redelijk en scherp. Eventuele 
voordelen (bijvoorbeeld door hogere grondstofprijzen of efficiency in de bedrijfsvoering) komen 
ten gunste van de dienstverlening (bijvoorbeeld aanschaf elektrische vrachtwagens) of wordt 
uitgekeerd aan de leden (aandeelhouders). Dit wordt bepaald door de gezamenlijke 
aandeelhouders. 
 
1.8. Wij krijgen één dienstverlener die ons (en onze inwoners) volledig ontzorgt 
Van de uitvoering van en vragen over de inzameling (afvalapp) tot vragen over de afvalcontainer, 
Twente Milieu is voor alle punten het aanspreekpunt. Dit is helder, voorkomt misverstanden en 
scheelt afstemming, ook naar onze inwoners toe. 
 
1.9. Twente Milieu biedt meer voordelen dan andere publieke dienstverleners 
We hebben gesprekken gevoerd met drie publieke dienstverleners die het afval inzamelen in 
onze buurtgemeenten. Dat zijn Twente Milieu (o.a. Hof van Twente en Haaksbergen), Rova (o.a. 
Oost Gelre en Aalten) en Circulus (o.a Lochem en Bronckhorst). Uit de onderlinge vergelijking en 
afweging kwamen wij bij Twente Milieu uit (zie ook de toelichting). 
 
1.10. Weinig interesse van private dienstverleners voor inzameling huishoudelijk afval. 
Dit blijkt bijvoorbeeld uit de Europese aanbesteding over de afvalinzameling bij gemeente Oude 
IJsselstreek (2024). Er was maar één inschrijving en uit de informatie die wij uit de media naar 
voren halen zijn de inzamelkosten bij benadering € 1,2 miljoen per jaar. Berkelland heeft meer 
huishoudens en daarbij een groter buitengebied. Op basis van extrapolatie van deze cijfers is het 
zeer aannemelijk dat wij ook een aanzienlijk hogere prijs dan nu gaan betalen bij een Europese 
aanbesteding. 
 



 

 

 
2.1 Het verwerven van een aandelenpositie in de overheids NV Twente Milieu is noodzakelijk 
Om gebruik te kunnen maken van de diensten van publieke dienstverlener Twente Milieu 
moeten wij de instemming verkrijgen van de overige deel nemende gemeente van Twente Milieu 
en ook een aandelen positie verwerven bij Twente Milieu. De totale toetredingssom voor 
Berkelland is € 1.326.400 (zie ook financiën). 
 
 
 
Kanttekeningen en risico’s 
Niet deelnemen aan Twente Milieu leidt direct tot Europees aanbesteden 
Mocht u niet instemmen met de toetreding tot Twente Milieu en de afvalinzameling willen 
onderbrengen bij een private inzamelaar (zoals we nu doen), dan moeten wij per direct overgaan 
tot het uitschrijven van een Europese aanbesteding, omdat per 1 januari 2025 de huidige 
contracten eindigen. 
 
Twente Milieu en Twence 
Voor de volledigheid vermelden wij dat de afvalinzameling (waarbij we voorstellen dit door 
Twente Milieu te laten verzorgen) los staat van de afvalwerking. Voor wat betreft de 
afvalverwerking van het restafval en GFT maken wij gebruik van de overheids NV Twence.  
 
Financiën 
We hebben de inzamelkosten voor het huishoudelijk afval die wij op dit moment betalen 
vergeleken met de kosten van de publieke dienstverleners (zie onderstaande tabel). Uit dit 
overzicht blijkt dat de inzamelkosten bij een publieke dienstverlener niet veel hoger zijn dan we 
nu betalen. Het verschil tussen de drie publieke inzamelaars is te verklaren door hogere 
transportkosten bij Circulus en ROVA. En bij Twente Milieu zijn de kosten voor  
advies/beleidsondersteuning (overige kosten) verwerkt in het tarief. Twente Milieu is daarmee 
het voordeligst voor ons. 

 Publieke inzameling 

 Inzamelkosten HHA Overige kosten Totaal Afvalstoffenheffing 
Berkelland € 1.320.558 € 1.182.619 € 2.503.178 € 126 
Circulus € 1.589.786 € 620.384 € 2.210.170 € 111 
ROVA € 1.490.510 € 666.521 € 2.157.031 € 109 
Twente Milieu € 1.378.084 € 354.120 € 1.732.203 € 87 
 
 
Aankoop aandelen 
Voor deelname aan Twente Milieu is een éénmalige aankoop van aandelen nodig. De hoogte 
van het in te brengen kapitaal is gebaseerd op het aantal huisaansluitingen. Voor toetreding 
moeten wij 200 aandelen kopen en aandelen in de bedrijfsreserves. 
Nominale waarde per aandeel:                                             € 450,- 
Geschatte balanswaarde per 31 december 2022:     € 6.182,- 
Totaal per aandeel:                                                    € 6.632,- 
De totale toetredingssom voor Berkelland is € 1.326.400. 
 
Twente Milieu keert geen dividend uit. De resultaten vloeien terug in de onderneming 
(kostprijsverlaging van de producten) of worden gebruikt voor investeringen (zoals het 
vergroenen wagenpark).  
 
We financieren de aankoop aandelen uit de algemene middelen. 
 
De aankoop van de aandelen Twente Milieu heeft geen invloed op de algemene reserve. De reserves 
zijn het verschil tussen onze bezittingen en onze schulden. Door de aankoop van aandelen Twente 
Milieu verschuift op de balans het ene bezit (in de vorm van geld) naar het andere bezit (in de vorm van 
aandelen). De omvang van de algemene reserve verandert daardoor niet.  
 



 

 

Door de verschuiving van het bezit lopen we wel rente-inkomsten mis. Deze rente-inkomsten 
verwerken we in de het tarief van de afvalstoffenheffing. (Dit komt neer op ongeveer € 2 euro extra per 
aansluiting). Dit wordt ruimschoots gecompenseerd door een daling van het tarief door de deelname in 
Twente Milieu.  
 
VN verdrag rechten van mensen met een beperking 
Niet van toepassing. 
 
Communicatie 
Het huishoudelijk afval wordt in 2025 gewoon opgehaald bij alle huishoudens. Daar zorgen wij 
samen met Twente Milieu voor.  
 
Initiatief, participatie en rol gemeente 
Wij zorgen dat de overgang naar Twente Milieu geruisloos verloopt. Samen met Twente Milieu 
zorgen wij voor een goede communicatie naar onze inwoners.  
 
Planning en evaluatie 
Na het besluit van de gemeenteraad gaan wij het proces tot toetreding van Twente Milieu 
regelen.  
 
Alternatieven 
Inzameling volledig in eigen beheer 
We hebben ook de mogelijkheid onderzocht om de inzameling van huishoudelijk afval volledig in 
eigen beheer uit te voeren. Dat betekent het inzamelen met eigen materieel en eigen 
medewerkers. We hebben alleen gekeken naar het inzamelen van restafval, GFT en PMD zoals 
een externe partij voor ons doet. We hebben geconstateerd dat het volledig in eigen hand 
nemen van de afvalinzameling veel duurder uitvalt dan de huidige wijze van inzameling (uit 
besteden) of de inzameling via een publieke dienstverlener (“inbesteden"). We zullen dan 
ongeveer 35% duurder uit zijn. De afvalstoffenheffing zal dus met eenzelfde percentage moeten 
stijgen willen we kostendekkend blijven werken. N.B. We hebben de inzameling van klein 
chemisch afval, incontinentie materiaal en oud papier niet meegenomen in dit onderzoek (zie 
onderstaande tabel). Voor deze afvalstromen zijn speciale vergunningen en inzamelvoertuigen 
nodig, waardoor de kosten voor het inzamelen in eigen beheer nog hoger zouden uitvallen (deze 
kosten zijn wel meegenomen in de totaalafweging hierboven onder ‘Financiën’). 
 

 Zelf doen 

 Inzamelkosten Afvalstoffenheffing 
Rest, GFT en PMD (nu) € 958.478 € 48 
Rest, GFT en PMD (zelf doen) € 1.483.305 € 75 
Stijging t.o.v huidige systeem   35% 

 
 
Burgemeester en wethouders van Berkelland, 
de secretaris,  de burgemeester,  
 
 
drs. G. Koudijs.          drs. J.H.A. van Oostrum. 
 
 
 



 

 

Raadsvergadering :  19-03-2024 
 
  
 
 
 
 
De raad van de gemeente Berkelland; 
 
gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 23-01-2024;  
 
 

b e s l u i t :  
 
 
 
1. De inzameling van het huishoudelijk afval vanaf 1 januari 2025 uit te laten voeren door 
publieke dienstverlener Twente Milieu en daartoe 
2. Deel te nemen aan de overheids NV Twente Milieu en het verwerven van een 
aandelenpositie. 
 

 
 
Aldus vastgesteld in de raadsvergadering van 19-03-2024 
 
 
de griffier,                 de voorzitter,  
 
 
 
  



 

 

Toelichting raadsvoorstel 
 
Onderwerp : Aansluiten publieke afvalinzameling 
 
Organisatie afvalinzameling 
Wij hebben vanuit de Wet Milieubeheer de zorgplicht over de inzameling van huishoudelijk afval. 
Er zijn grofweg drie organisatievormen om de afvalinzameling te regelen en zodoende invulling 
te geven aan deze zorgplicht. We kunnen het zelf doen, in een publieke samenwerking of in een 
private samenwerking. 
 
Zelf doen (volledig eigen beheer) 
Wij kunnen een eigen afvalinzameling organiseren binnen de eigen organisatie of een entiteit 
oprichten waarvan wij 100% eigenaar zijn. Wij staat dan volledig zelf aan de lat om de 
afvalinzameling met eigen inzamelvoertuigen bij huishoudens te regelen, van beleid tot en met 
uitvoering. 
 
Publieke samenwerking 
Wij kunnen ook kiezen voor een samenwerkingsverband en worden aandeelhouder van een 
publiek bedrijf. Aandeelhouder worden van een publiek bedrijf kan bij bestaande bedrijven door 
ons in te kopen en de dienstverlening middels de verordening en het uitvoeringsbesluit onder te 
brengen bij deze organisatie. In onze directe omgeving zijn drie publieke bedrijven werkzaam, te 
weten Circulus (o.a. Lochem, Bronckhorst), ROVA (o.a. Oost Gelre, Winterswijk en Aalten) en 
Twente Milieu (Hof van Twente en Haaksbergen). 
 
Private samenwerking 
Deze vorm hanteren wij op dit moment. Dit betekent dat wij door een Europese aanbesteding de 
dienstverlening rondom de inzameling van huishoudelijk afval aanbesteden en gunnen aan een 
private partij. 
 
Marktontwikkelingen 
In de laatste 10 jaar is een trend waarneembaar dat er meer gemeenten deelnemen aan 
publieke bedrijven. Deze trend wordt mede veroorzaakt doordat het speelveld omtrent 
huishoudelijk afval steeds complexer wordt en daardoor meer specialisme en schaalgrootte 
vereist om alles goed te kunnen organiseren. Binnen een publiek bedrijf is specifieke logistieke 
en beleidskennis aanwezig waarmee de gemeente volledig ondersteund kan worden. 
Schaalgrootte kan hierbij leiden tot meer kwaliteit, minder kwetsbaarheid, efficiënter werken en 
kostenvoordelen bij bijvoorbeeld de inkoop van materieel en betere dienstverlening naar onze 
inwoners. 
  
Afweging voor keuze afvalinzameling 
Hieronder gaan lichten wij achtereen volgens toe hoe wij A) tot ons voorstel voor samenwerken 
met een publieke dienstverlener zijn gekomen (afwegingskader zelf doen/samenwerken) en B) 
waarom wij voorstellen deel te nemen aan Twente Milieu (afwegingskader publieke 
dienstverlener). 
   
A)   Afwegingskader volledig eigen beheer (zelf doen), private samenwerking of publieke 
samenwerking 
Om te beoordelen welke organisatievorm het best bij ons past is onderstaand afwegingskader 
gebruikt: 
 
1. Organisatievorm moet vanaf 1 januari 2025 mogelijk zijn vanwege het aflopende contract 
met onze huidige inzamelaar. 
2. Mate continuïteit in de afvalinzameling voor inwoners. De nieuwe organisatievorm of 
nieuw contract mag geen consequenties hebben voor de afvalinzameling per 1 januari 2025, 
deze moet ongehinderd kunnen worden gecontinueerd. 
3. Mate van financiële stabiliteit in de afvalstoffenheffing; met name op de middellange en 
lange termijn, door goede financiële afspraken binnen een nieuw contract. 
4. Mate van flexibiliteit bij eventuele gemeentelijke beleidswijzigingen en de mogelijkheid om 
gedurende de looptijd van het contract beleidswijzigingen door te voeren, die van invloed kunnen 
zijn op de dienstverlening van de inzameling. 
5. Mate van maatschappelijke impact in termen van duurzaamheid, circulariteit en inclusie; 



 

 

6. Mate van beleidskennis en ondersteuning; aanwezigheid van ondersteunende diensten 
bij de contractpartij; 
7. Mate van invloed op bedrijfsvoering; invloed die de gemeente Berkelland (rechtstreeks) 
kan uitoefenen op de contractpartij. 
Voor de hierboven genoemde drie organisatievormen is dit afwegingskader hieronder uitgewerkt. 
 
Afweging Volledig eigen beheer (zelf doen) 
1.Wij hebben geen eigen dienst voor de afvalinzameling. Het in eigen beheer inrichten van een 
inzameldienst voor 1 januari 2025 is niet realistisch vanwege de forse investering in zowel 
personeel als materieel. De interne organisatie is op dit moment niet ingericht om deze 
dienstverlening te integreren, specifieke kennis is niet voldoende aanwezig; 
2.Door de korte voorbereidingstijd kan de inzameling onder druk komen te staan voor de 
inwoner. Daarnaast is een eigen inzameldienst klein en daarmee erg kwetsbaar. Er zijn grote 
continuïteitsrisico’s. 
3.Er is meerjarige stabiliteit doordat het personeel en de investeringen door de gemeente zelf 
betaald worden. Op korte termijn is het niet duidelijk welke gevolgen het oprichten van een eigen 
afvaldienst exact heeft op de afvalstoffenheffing (op de lange termijn). De huidige berekeningen 
geven aan dat de inzameling ongeveer 35% duurder is dan nu. 
4.Een eigen dienst heeft voldoende flexibiliteit bij eventuele gemeentelijke beleidswijzigingen. 
5.Zelf doen zorgt voor lokale binding, werkgelegenheid en betrokkenheid vanuit de gemeente. 
6.Beleidskennis en ondersteuning zal door de eigen organisatie ingericht moeten worden. Dit 
betreft bijvoorbeeld het opleiden van beleidsmedewerkers, chauffeurs en beladers maar ook de 
medewerkers van het klant contact centrum. 
7.Met een eigen dienst krijgt de gemeente volledig de regie over de bedrijfsvoering. 
 
Afweging Publieke samenwerking 
1. Aandeelhouderschap is mogelijk per 1 januari 2025, zo blijkt uit een marktverkenning. Wij 
worden aandeelhouder en geven opdracht tot de inzameling van huishoudelijk afval aan een 
publieke afvalinzamelaar. 
2. Er is gegarandeerde continuïteit. Door de schaalgrote kunnen problemen snel opgelost 
worden. 
3. Transparantie in de kosten en opbrengsten, zowel aan de aandeelhouderskant als de 
opdrachtgeverskant. Daarnaast biedt een contract voor onbepaalde tijd zekerheid, waardoor je 
niet periodiek opnieuw hoeft in de te kopen of aan te besteden. Er is sprake van inbesteding en 
dus continuïteit. Uit marktverkenning blijkt dat deze optie het meest voordelig is voor onze 
inwoners (laagste afvalstoffenheffing). 
4. We zijn vrij om binnen het contract beleidswijzigingen door te voeren en dienstverlening 
aan te passen. 
5. Wij worden onderdeel van een regionale werkgever die voor werkgelegenheid kan zorgen 
voor inwoners binnen onze gemeente. 
6. Deelname brengt per direct veel vakinhoudelijke (beleids)kennis en voordelen van 
schaalgrootte. 
7. Via aandeelhouderschap hebben wij zeggenschap over de bedrijfsvoering, strategie, 
missie en visie van het bedrijf. 
 
Afweging Private samenwerking 
1. Opnieuw aanbesteden betekent vroegtijdig starten om te komen tot contract voor 2025. 
2. Er is gegarandeerde continuïteit. Dit kan meegenomen worden in het programma van 
eisen. De gemeente is niet belast met inkoop van personeel en materieel, maar laat dit over aan 
de markt. 
3. Aanbesteden is altijd gelimiteerd qua contractduur en dus een terugkerend proces en kan 
zorgen voor (grote) financiële fluctuaties bij wijziging van het contract (als gevolg van gewijzigde 
marktomstandigheden) 
4. Tussentijdse beleidswijzigingen moeten worden opgevangen binnen het contract. Grote 
wijzigingen kunnen vaak pas doorgevoerd worden bij een nieuw contract. 
5. Geen publieke meerwaarde bovenop het contract en de kaders van dat contract, buiten 
de afgesproken gunningscriteria. 
6. Beleidsregie blijft volledig bij de gemeente. De beleids- en opdrachtgeverrol zal door ons 
moeten worden ingericht en specifieke kennis zal door ons moeten worden ingekocht. De 
kwetsbaarheid als gevolg van onze kleinschaligheid op beleid/regie is niet opgelost. 



 

 

7. Geen zeggenschap als gemeente over bedrijfsvoering, missie en visie van het bedrijf en 
geen inzicht in financiën van het bedrijf. 
  
Totaal afwegingsoverzicht 
 Bovenstaande afwegingen zijn samengevat en als bijlage toegevoegd. 
 De organisatievormen die het best bij ons past is het aansluiten bij een publiek dienstverlener. 
Hierdoor is de continuïteit geborgd, zijn we financieel voordelig uit en is er financiële stabiliteit, is 
er maatschappelijke meerwaarde, en krijgen we de beschikking te krijgen over een klant contact 
centrum (kcc), expertise en schaalgrootte wat ten goede komt aan de doorontwikkeling van ons 
VANG-beleid en het bereiken van onze doelstellingen. 
 
B)   Afwegingskader publieke dienstverlener 
In onze directe omgeving zijn meerdere publieke dienstverleners actief waarvan wij 
aandeelhouder kunnen worden, te weten Circulus, ROVA en Twente Milieu. Wij hebben met alle 
drie een verkennend en vervolg gesprek gevoerd. Het werd duidelijk dat het aansluiten bij een 
publiek inzamelbedrijf een meerwaarde heeft voor ons vanwege de aanpak van de 
kwetsbaarheid in onze organisatie, de aanwezige beleidskennis en ondersteuning en mogelijke 
financiële voordelen. 
Na deze positieve gesprekken hebben wij alle drie gevraagd ons gegevens te verstrekken en 
een prijsopgave te maken voor de inzameling van het huishoudelijk afval (N.B alle onderstaande 
cijfers hebben dus betrekking op de kosten voor de afval/grondstoffen inzameling. De kosten 
voor de verwerking van het afval zijn beschouwing gelaten, omdat deze in dit verband niet 
relevant zijn). Wij hebben de prijsopgave vergeleken met onze huidige kosten voor het 
inzamelen van het huishoudelijk afval. 
Twente Milieu heeft de meest voordelige aanbieding opgesteld. Het verschil is grotendeels te 
verklaren door het feit dat Twente Milieu geen extra transportkosten berekent voor het afvoeren 
van het huishoudelijk afval naar Twence. 
Op basis van de huidige beleidsuitgangspunten stellen wij voor vanaf 1 januari 2025 de 
afvalinzameling te laten uitvoeren door Twente Milieu. Het bedrag is inclusief de ondersteunende 
diensten zoals bijvoorbeeld klantenservice, beleidskennis en -ondersteuning, containermutaties 
en de afvalkalender/app. 
Dat betekent dat we van Twente Milieu aandeelhouder moeten worden. Dat betekent 200 
aandelen aanschaffen tegen een waarde van € 1.326.000, waarvoor een stemrecht wordt 
verkregen van 9,6%. 
Vervolgstappen 
Na besluitvorming zijn er twee proceslijnen die gaan lopen met Twente Milieu: 
1     Formele route tot aandeelhouderschap 
2     Vervolgstappen afvalbeleid VANG 
 
1.    Formele route tot aandeelhouderschap 
Twente Milieu is voor besluitvorming reeds gekend in het voornemen van de gemeente 
Berkelland. Zij heeft hiertoe, onder embargo, reeds contact gehad met de bestaande negen 
aandeelhouders (Almelo, Borne, Enschede, Haaksbergen, Hengelo, Hof van Twente, Losser, 
Oldenzaal en Wierden). Aandeelhouders hebben aangegeven positief te staan ten opzichte van 
het toetreden van de gemeente Berkelland als tiende aandeelhouder. 
 
Na besluitvorming door uw gemeenteraad wordt het formele vervolgproces opgestart met 
Twente Milieu. Twente Milieu zal ons ontzorgen en de kosten dragen voor de juridische en 
notariële ondersteuning. 
 
De formele route tot aandeelhouderschap leidt tot een besluit in de aandeelhoudersvergadering 
van Twente Milieu op 13 juni 2024. Dit geeft de gemeente Berkelland de gelegenheid om de 
dienstverlening rondom de inzameling van huishoudelijk afval vanaf dat moment in te besteden 
bij Twente Milieu. Gelet op het lopende contract met Ter Horst zal dit plaatsvinden vanaf 1 
januari 2025 en zal het lopende contract met Ter Horst worden gerespecteerd en uitgediend 
onder de regie van de gemeente Berkelland. 
 
2.    Vervolgstappen afvalbeleid 
Toetreding tot Twente Milieu gebeurt in eerste instantie zonder beleidswijzigingen rondom de 
inzameling van huishoudelijk afval. Het besluit tot aandeelhouderschap verandert dus in eerste 
instantie niets aan de wijze van afvalinzameling in Berkelland. 



 

 

 
Chippen minicontainers 
Twente Milieu voorziet de minicontainers van datachips, ten dienste van de eigen logistiek. De 
datachips in de minicontainers leveren belangrijke data op die gebruikt worden voor het efficiënt 
inrichten van de logistiek en het containermanagementsysteem. 
Het chippen van (bestaande) minicontainers leidt niet tot wijzigingen in de inzamelfrequentie of 
kosten voor de huishoudens. Wel zal een check worden gedaan op de rechtmatigheid van de 
minicontainers: ieder huishouden beschikt na het chippen over het juiste aantal minicontainers, 
corresponderend met de administratie van de gemeente Berkelland en het Gemeentelijk 
Belastingkantoor Twente (GBTwente). Op dit moment weten wij dat sommige huishoudens 
beschikken over (niet geregistreerde) containers en dus feitelijk meer containers aan de weg 
zetten dan waarvoor betaald wordt. Door het chippen zal dit niet meer voorkomen. 
 
Beleidsmaatregelen 
Wij zijn vervolgens zelf aan zet om beleidsmaatregelen te nemen om de milieuprestaties op het 
gebied van huishoudelijk afval te verbeteren. Er wordt op dit moment niet voldaan aan de vanuit 
het Rijk opgelegde doelstelling om maximaal 100 kilo restafval per inwoner (in 2020) in te 
zamelen. In 2030 is het doel zelfs gesteld op maximaal 30 kilo restafval per inwoner per jaar. 
Twente Milieu kan en gaat ons ondersteunen bij het proces om te komen tot deze beleidsdoelen. 
Belangrijk hierbij is een balans tussen milieu, service en kosten. Twente Milieu bezit de 
inhoudelijk expertise om de gemeente Berkelland van advies te voorzien, ervaringen uit andere 
gemeenten in te brengen en beschikt over een model om beleidsmaatregelen door te rekenen, 
zowel op milieudoelen als in financiële zin. Deze ondersteuning behoort tot het dienstenpakket 
en hiervoor worden geen extra kosten in rekening gebracht. 
 
Algemeen 
NVRD 
Publieke bedrijven zijn aangesloten bij de Nederlandse Vereniging van ReinigingsDiensten 
(NVRD), de branchevereniging. Deze vereniging is een directe lijn met onder andere de VNG 
(Vereniging Nederlandse Gemeenten) en het Rijk op het gebied van zowel de huishoudelijke 
afvalinzameling als beheer openbare ruimte. De NVRD organiseert netwerkbijeenkomsten, 
ontsluit kennis en geeft gevraagd en ongevraagd advies op actuele dossiers binnen de branche. 
Voorbeelden hiervan zijn ontwikkelingen op het gebied van de uitgebreide 
producentenverantwoordelijkheid (UPV’s), veiligheid (lachgascilinders), milieu (gevaarlijke 
stoffen) en medewerkers (Week van de Afvalhelden). 
 
Benchmark 
Vrijwel alle publieke bedrijven nemen actief deel aan de benchmark huishoudelijk afval van 
Rijkswaterstaat, Cyclus en de NVRD. Deze benchmark geeft de deelnemende gemeenten 
inzicht in het milieuprestaties, serviceprestaties en financiële prestaties. De benchmark is 
ingericht op stedelijkheidsklasse en bevat best practices, trendstudies en belangrijke 
monitoringsgegevens die ook gebruikt kunnen worden voor het CBS en in de toekomst het 
duurzaamheidsverslag. 
 
Aandeelhouder versus opdrachtgever 
De gemeente heeft binnen een publiek bedrijf twee rollen: aandeelhouder en opdrachtgever. In 
bestuurlijke zin kunnen deze rollen verschillen van portefeuille, dat verschilt per gemeente. Het is 
goed om in ogenschouw te nemen dat beide rollen de gemeente invloed geven. 
 
Als aandeelhouder ziet de gemeente toe op het bedrijf en het functioneren van het bedrijf, ook 
over de eigen gemeentegrenzen heen. De gemeente praat mee over de begroting van het 
bedrijf, de meerjarenstrategie, heeft een rol bij de aanstelling van de toezichthouders en de 
sturing van het bedrijf. Hier kan dus ook invloed worden uitgeoefend op de financiële positie en 
bijvoorbeeld de mate waarin aan duurzaamheid wordt bijgedragen. Besluiten worden genomen 
op basis van aandelenverhouding. De aandelenverhouding en de wijze waarop deze tot stand 
komt kan per bedrijf verschillen. Ook de wijze waarop besluiten tot stand komen verschilt, 
waarbij altijd gestreefd wordt naar unanimiteit. 
 
Als opdrachtgever neemt de gemeente producten of diensten af. In dit geval hebben we het voor 
ons alleen over afvalinzameling. Periodiek kan met het bedrijf afgesproken en vastgelegd welke 
dienstverlening wordt afgenomen, onder welke condities en tegen welke prijs. Hier kan enkel 



 

 

worden meegepraat over het eigen verzorgingsgebied van de gemeente, iedere gemeente heeft 
hier eigen autonomie. Streven binnen het publieke bedrijf kan wel zijn om diensten zo veel 
mogelijk uniform uit te voeren en dus aan te bieden. Het is echter niet het publieke bedrijf dat 
bepaalt hoe het afvalbeleid er in de gemeente uit ziet, dit is aan de gemeente(raad) zelf. Wel kan 
hierover advies worden ingewonnen, aangezien de beleidsmatige expertise aanwezig is, 
alsmede data en ervaringscijfers. 
 
Ondersteunende diensten 
Publieke bedrijven hebben een eigen beleidsafdeling, communicatieafdeling en klantenservice. 
Ook beschikken ze over eigen inkoopadviseurs, personeelszaken en aansturing van de 
organisatie. Bij publiek aandeelhouderschap kan vaak om niet gebruik worden gemaakt van 
deze kennis en kunde (Dit is ook het geval bij Twente Milieu). Dit betekent dat deze personele 
invulling niet binnen de gemeente hoeft te worden ingevuld. 
Voordeel van deze ondersteunende diensten binnen het publieke bedrijf is dat zij zich enkel en 
alleen bezighouden met de beleidsvelden waarvoor zij aan de lat staan, waardoor zij zich 
kunnen specialiseren. Schaalvoordeel van de samenwerking brengt mee dat er voldoende 
capaciteit op beleidsdossiers kan worden gezet. Hier is dus sprake van efficiency en 
specialisatie. Het publieke bedrijf ontzorgt de gemeentelijke organisatie in het eerstelijns contact 
met inwoners, publiekscampagnes rondom de inzameling van huishoudelijk afval en 
implementeert wijzigingen in wet- en regelgeving proactief binnen de organisatie. 
 
 
 
 
 



Toelichting raadsbesluit 
 
Afwegingskader volledig eigen beheer (zelf doen), private samenwerking of publieke 
samenwerking 
 

Afwegingskader Zelf doen Publieke 
samenwerking  

Private 
samenwerking 

Per 1 januari 2025 - ++ + 
Continuïteit inzameling +/- ++ + 
Financiële stabiliteit + ++ - 
Flexibiliteit beleid ++ + - 
Maatschappelijke impact ++ ++ +/- 
Ondersteunende diensten +/- ++ - 
Invloed bedrijfsvoering ++ + - 

  
 
 
Afwegingskader publieke dienstverlener 
 
 

 Afvalstoffenheffing 
 (€) 
Berkelland, huidige kosten 126 
Circulus 111 
ROVA 109 
Twente Milieu 87 

 



 
Persbericht  
30 januari 2024 
 
Gemeente Berkelland wil aansluiten bij Twente 
Milieu 
 
Het college van B&W stelt de gemeenteraad voor om het huishoudelijk afval in de 
gemeente Berkelland per 1 januari 2025 op te laten halen door Twente Milieu. De 
gemeente organiseert de afvalinzameling op dit moment zelf, maar vindt dat dit in 
de toekomst niet meer wenselijk is. 
 
Wethouder Hans van der Noordt: “Momenteel voeren wij zelf de regie op onze 
afvalinzameling. Door aan te sluiten bij Twente Milieu is onze dienstverlening niet meer 
zo kwetsbaar en afhankelijk van enkele medewerkers.” 
 
Gemeentelijke inzamelorganisatie 
Twente Milieu is een inzamelorganisatie waar diverse gemeenten bij aangesloten zijn, 
zoals Hof van Twente en Haaksbergen. De organisatie heeft geen winstoogmerk, en 
berekent de werkelijke kosten door aan de gemeenten. Ze hebben veel expertise op het 
gebied van afvalinzameling en doordat ze op grotere schaal werken, is de organisatie 
effectief en efficiënt ingericht. 
 
Inzamelbeleid 
In eerste instantie verandert er niets aan het afvalbeleid. Op den duur zullen de 
gemeente en Twente Milieu samen bekijken of er veranderingen nodig zijn in de wijze 
van afval ophalen. Ook zal Twente Milieu het aanspreekpunt worden richting inwoners. 
Vragen over de afvalinzameling of het aanvragen van containers zal dan vanaf 2025 via 
hen gaan. Daar worden inwoners later dit jaar over geïnformeerd. 
 
 
Noot voor de redactie: Informatie bij Communicatie gemeente Berkelland, T: 0545-250 
593. 
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Indieners: Han Boer, Daan Somsen (D66) 
Datum indiening vraag: 9 februari 2024 
Datum verzending antwoord: 13 februari 2024 
Onderwerp: Aansluiten publieke afvalinzameling & Stoppen oud papier inzameling 
 
Aanstaande dinsdagavond 13 februari staan de onderwerpen ‘Aansluiten publieke afvalinzameling’ en 
‘Stoppen oud papier inzameling’ op de agenda als beeldvormende sessies. Het college stelt de raad voor 
de inzameling van het huishoudelijk afval vanaf 1 januari 2025 uit te laten voeren door Twente Milieu en 
daartoe aandeelhouder te worden van de overheids NV Twente Milieu. Tevens stelt het college voor de oud 
papier inzameling door verenigingen per 1 januari 2025 te stoppen en dit ook onder te brengen bij Twente 
Milieu. Om hierin als raad een goed besluit te kunnen nemen ontvangen wij graag uw antwoorden op de 
volgende vragen. 
 
In het voorstel wordt gevraagd te besluiten bij een publieke dienstverlener voor afvalinzameling aan te 
sluiten, namelijk Twente Milieu. De argumentatie om voor Twente Milieu te kiezen betreft onder meer de 
laagste afvalstoffenheffing t.o.v. de andere publieke inzamelaars of de huidige situatie (aanbesteding 
marktpartij). Belangrijk verschil tussen de huidige wijze van ophalen huishoudelijk afval (aanbesteding 
marktpartij) en het laten uitvoeren door een publieke dienstverlener zit in de veel hogere overige kosten van 
de huidige werkwijze. Om een goed vergelijk te maken is het van belang om inzage te hebben in de 
specificatie van de overige kosten bij de 4 partijen (tabel pagina 3 van het voorstel). Met name specificatie 
van de overige kosten van de huidige werkwijze is interessant om te kunnen beoordelen in hoeverre deze 
kosten daadwerkelijk verdwijnen bij het maken van de keuze voor een publieke dienstverlener. 
 
Vraag: 
Zou u ons een specificatie van de overige kosten van de vier opties zoals genoemd in de tabel op pagina 3 
van het voorstel willen geven? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
De drie partijen hanteren een eigen systematiek en berekening van de kosten. Zo kunnen we de overige 
kosten niet sec met elkaar vergelijken. Wat de één bijvoorbeeld tot overige kosten rekent, rekent de ander 
tot inzamelkosten en andersom. Het gaat bij deze drie partijen dus om de totaalprijs als we vergelijken. 
Zo bestaan bij Circulus de overige kosten onder andere uit kosten voor innovatie en advies, communicatie 
en informatiebeheer, algemene huisvesting en algemene kosten (€ 620.384). Bij Rova bestaan de overige 
kosten onder andere uit kosten voor infrastructuur (beheer verzamelcontainers en minicontainers), overige 
diensten, nacalculatie en samenwerking (advies en dividend) (€ 666.521). Bij Twente Milieu bestaan de 
overige kosten onder andere uit kosten voor beheer minicontainers/verzamelcontainers en databeheer 
(€ 354.120). 
 
In geval van Berkelland is dit anders. Onder overige kosten zijn bij ons onder andere de kosten voor het 
uitvoeren van afvaltaken, opstellen van beleid, inkopen van advies, het klantcontactcentrum, het 
uitzetten/wisselen van containers en afschrijvingskosten opgenomen (€1.182.619). Het overgrote deel van 
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deze kosten zal bij het overgaan naar een publieke dienstverlener ook echt verdwijnen. Echter een gedeelte 
van deze kosten zal niet helemaal komen te vervallen (We hebben bijvoorbeeld nog steeds een 
beleidsmedewerker nodig die voortdurend afstemt met Twente Milieu). Als we, voor een goed vergelijk, 
deze kosten naar rato opplussen bij de tarieven van de drie publieke dienstverleners dan komt nog steeds 
Twente Milieu naar voren als het meest voordelig. We moeten daarbij benadrukken dat het tarief voor de 
gemeente Berkelland in deze tabel is gebaseerd op een aanbesteding uit 2018. Zoals beschreven in het 
voorstel verwachten wij, op basis van de recente Europese aanbesteding voor de afvalinzameling bij 
gemeente Oude IJsselstreek (2024) dat een nieuwe aanbesteding voor de gemeente Berkelland 
aanmerkelijk hoger uit zal vallen. Hierdoor zal het voordeel ten gunste van Twente Milieu ten opzichte van 
Berkeland nog groter zijn. Dit naast het voordeel dat onze huidige kwetsbaarheid wordt weggenomen door 
een robuuste, flexibele, bestendige en professionele publieke dienstverlener. 
 
Vraag: 
Voor hoelang zijn de tarieven van Twente Milieu vast? Worden deze de komende jaren bijvoorbeeld 
uitsluitend met de inflatie verhoogd? Hoeveel betalen de andere deelnemende gemeenten? M.a.w. zou 
geen sprake kunnen zijn van een kortdurend ‘lokkertje’? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Het aanbod dat is gedaan door Twente Milieu betreft een offerte op basis van hun kostprijssystematiek. 
Deze kostprijs is voor alle aandeelhoudende gemeenten gelijk. Er is geen sprake van een lage inschrijving 
of aanbieding. Ieder product of dienst kent voor alle aandeelhouders dezelfde prijs. 

Deze kostprijstarieven zijn voor drie jaar vast. Iedere drie jaar vindt een herijking plaats van de tarieven. De 
systematiek van kostprijzen blijft gelijk, er wordt enkel gekeken naar (grote) verschillen. De afgelopen 
herijking (voorjaar 2023) heeft dit niet tot tariefswijzigingen geleid. De systematiek is in 2020 volledig 
herzien en wordt als actueel en passend bij de huidige dienstverlening beschouwd, voorlopig valt niet te 
verwachten dat deze opnieuw wordt bekeken.  

De jaarlijkse indexatie is volgens een vaste methodiek die is vastgesteld door de 
aandeelhoudersvergadering. De voorlopige indexatie wordt in mei met de gemeenten gedeeld en definitief 
vastgesteld in september. Het aanbod van Twente Milieu betreft prijspeil 2023.  

 
Afvalstoffenheffing is een doelbelasting en moet financieel op nul uitkomen. Het zou dan ook de voorkeur 
verdienen de eventuele aanschaf van aandelen uit de ‘afvalbegroting’ te voldoen. De financiële voordelen 
van de nieuwe aanbieder vloeien immers ook terug naar de betalers van de afvalstoffenheffing.  
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Vraag: 
Waarom kiest u voor de algemene reserve als dekkingsmiddel? 
 
Antwoord: 
We kiezen niet voor de algemene reserve als dekkingsmiddel. We dekken de aankoop uit algemene 
middelen. Zoals in het raadsvoorstel aangegeven, zijn reserves het verschil tussen bezittingen en schulden. 
Door de aankoop van de aandelen verschuift het ene bezit (in de vorm van geld) naar het andere bezit (in 
de vorm van aandelen). Het verlies aan rente-inkomsten, omdat het bezit in geld is omgezet in bezit in 
aandelen, verwerken we in het tarief van de afvalstoffenheffing.  
 
De egalisatiereserve afval zou ook een rol kunnen spelen. Wij kunnen deze in de begroting 2024 nergens 
meer vinden. 
 
Vraag: 
Is deze niet meer opgenomen? Kunt u ons een actueel inzage in deze reserve geven?   
 
Antwoord: 
Met ingang van de jaarrekening 2022 is de regelgeving gewijzigd. Hierdoor moest de egalisatievoorziening 
afval zoals wij die kenden, omgezet worden in een voorziening. We presenteren de voorzieningen 
inderdaad niet in de begroting. De stand van de voorziening per 1-1-2023 is € 1.195.000. In 2023 
verwachten we op begrotingsbasis € 289.000 aan de voorziening te onttrekken. Bij de jaarrekening 2023 is 
de nieuwe stand van de voorziening bekend. 
 
Wanneer wij ons bij Circulus of Rova zouden aansluiten zouden wij ons ook moeten inkopen door middel 
van aandelen. 
 
Vraag: 
Wat zou inkopen kosten bij Circulus en ROVA en hoe zit het daar met eventueel uitkeren van dividend in de 
afgelopen 5 jaren? 
 
Antwoord: 
Het verwerven aandelen Circulus bedraagt € 1.171.237; er was geen dividend uitkering. 
Het verwerven aandelen Rova bedraagt € 1.013.291 en de dividend uitkering in 2023 was €120.450. 
Het verwerven van aandelen Twente Milieu bedraagt € 1.345.000 en Twente Milieu keert geen dividend uit. 
Resultaten vloeien terug in de onderneming, voor bijvoorbeeld investeringen (vergroenen wagenpark) of 
komen ten gunste van het tarief. 
 
In ons coalitieakkoord wordt het onderzoeken van een eigen, Berkellandse, ophaaldienst genoemd. Het 
verzoek tot dit onderzoek is tijdens de beeldvormende sessie over de startnotitie nog eens door ons 
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herhaald. In het voorstel wordt geconcludeerd dat een eigen ophaaldienst circa 35% duurder zal uitvallen 
dan de huidige situatie. Deze conclusie wordt getrokken op basis van de inzamelkosten van rest, GFT en 
PMD. Kosten voor verwerking van overig afval, verwerkingskosten, natransport en overige kosten (zie ook 
onze bovenstaande vraag over overige kosten en de aanmerkelijke verschillen die hierin bestaan) worden 
in dit vergelijk niet meegenomen. 
 
Vraag: 
Is het voor een eerlijk vergelijk tussen een eigen ophaaldienst en de huidige situatie (en eigenlijk ook die 
t.o.v. de publieke dienstverleners) niet eerlijker een conclusie te trekken op basis van alle kosten? Dus niet 
uitsluitend op basis van inzamelkosten van rest, GFT en PMD? Zou u een onderbouwing van het 
percentage van 35% willen verstrekken? 

Antwoord: 
De stijging van de kosten van € 524.827 (35%) bestaan voornamelijk uit extra personeel en aanschaf, 
afschrijving en onderhoud voertuigen. Kosten voor het inzamelen van restafval, GFT en PMD beslaan het 
overgrote deel van de afvalbegroting en we hebben ons daarom tot deze afvalstromen beperkt. Voor het 
inzamelen en de opslag van klein chemisch afval zijn bijvoorbeeld speciale voertuigen, specifiek vakkundig 
personeel en vergunningen nodig, waardoor wij inschatten dat de kosten indien we dit zelf (kleinschalig) 
zouden doen, veel hoger zouden uitvallen dan uitbesteden aan een grootschalige partij. 
 
De invoering van de PMD container kostte Berkelland destijds circa € 5 ton i.v.m. de aanschaf van de 
containers. 
 
Vraag: 
Hoe gaat Twente Milieu hiermee om? 
 
Antwoord: 
Twente Milieu heeft aangeboden de PMD containers tegen marktwaarde over te nemen en vervolgens met 
een leaseconstructie te werken, dit is verwerkt in het aangeboden tarief. 
 
In het voorstel tot besluit te stoppen met inzameling van oud papier door onze verenigingen wordt ons 
gevraagd in te stemmen met het ophalen van oud papier door de nieuwe inzamelaar van grondstoffen 
(lees: Twente Milieu). Een heldere financiële onderbouwing en afweging voor deze keuze ontbreken echter. 
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Vraag: 
Wat zou het ophalen van oud papier door de nieuwe publieke inzamelaar van grondstoffen ons gaan 
kosten? En wanneer hier geen exacte kosten over bekend zijn: kunt u een indicatie geven op basis van wat 
andere gemeenten bij Twente Milieu voor het ophalen van oud papier betalen? Wat kost het ons op dit 
moment om de verenigingen het oud papier op te laten halen? En wat gaat het ons kosten wanneer wij 
ervoor kiezen het oud papier ook na 2024 door de verenigingen op te laten halen? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Onze aanleiding om te stoppen met de huidige wijze van oud papier inzameling is niet enkel op financiële 
gronden gebaseerd. Sommige oud papier inzamelaars gaven ons aan niet door te willen gaan op basis van 
de huidige voorwaarden in de regeling (onvoldoende compensatie van de kosten). Ook bleek het werven 
van voldoende vrijwilligers voor de oud papierinzamelaars in de toekomst een probleem. Bovendien zagen 
we dat de veiligheid in sommige gevallen in het geding is en wordt op dit moment het oud papier niet overal 
huis aan huis opgehaald. Er verdwijnt nog veel oud papier in de grijze container. De overwegingen dat voor 
ons en inzamelaars de kosten sterk stijgen, de inkomsten (oud papierprijs) dalen, de huidige wijze van 
inzamelen niet dekkend en veilig is en de huidige wijze van subsidiëren van enkele oud papierinzamelaars 
via de afvalstoffenheffing eigenlijk niet eerlijk is ten opzichte van andere verenigingen, heeft ons doen inzien 
dat het huidige systeem van inzamelen van oud papier niet voor de toekomst houdbaar was. 
 
Op basis van zeer recente gesprekken met Twente Milieu blijkt dat de inzamelkosten van oud papier indien 
dit op een doelmatige en doelgerichte wijze door Twente Milieu wordt gedaan, zonder de inzet van 
vrijwilligers, goedkoper is dan mét de inzet van vrijwilligers. We gaan er dan wel van uit dat we binnen en 
buiten de kom oud papier huis aan huis inzamelen op een veilige wijze (en dus geen gebruik meer maken 
van de wijze van inzamelen met eigen materieel van de vrijwilligers). 
Als we deze oud papier inzameling op de hierboven genoemde wijze vormgeven mét de inzet van 
vrijwilligers (dus op zaterdag papier inzamelen met kraakperswagen ook in het buitengebied) dan zullen de 
kosten ten opzichte van de huidige wijze van inzamelen meer dan verdubbelen. 
 
Op deze korte termijn kunnen we geen gedetailleerde kostenvergelijking maken. 
 
We gaan nog met de raadswerkgroep en de huidige oud papierinzamelaars verder in gesprek over de 
verschillende scenario’s die er zijn. 
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Vervolgvragen in blauw 
Indieners: Han Boer, Daan Somsen (D66) 
Datum indiening vraag: 9 februari 2024 26 februari 2024 
Datum verzending antwoord: 13 februari 2024 5 maart 2024 
 
Politieke Avond van: 5-3-2024   
Raadsvergadering van: Klik of tik om een datum in te voeren. 
 
Onderwerp: Aansluiten publieke afvalinzameling & Stoppen oud papier inzameling  
 
Aanstaande dinsdagavond 13 februari staan de onderwerpen ‘Aansluiten publieke afvalinzameling’ en 
‘Stoppen oud papier inzameling’ op de agenda als beeldvormende sessies. Het college stelt de raad voor 
de inzameling van het huishoudelijk afval vanaf 1 januari 2025 uit te laten voeren door Twente Milieu en 
daartoe aandeelhouder te worden van de overheids NV Twente Milieu. Tevens stelt het college voor de oud 
papier inzameling door verenigingen per 1 januari 2025 te stoppen en dit ook onder te brengen bij Twente 
Milieu. Om hierin als raad een goed besluit te kunnen nemen ontvangen wij graag uw antwoorden op de 
volgende vragen. 
 
In het voorstel wordt gevraagd te besluiten bij een publieke dienstverlener voor afvalinzameling aan te 
sluiten, namelijk Twente Milieu. De argumentatie om voor Twente Milieu te kiezen betreft onder meer de 
laagste afvalstoffenheffing t.o.v. de andere publieke inzamelaars of de huidige situatie (aanbesteding 
marktpartij). Belangrijk verschil tussen de huidige wijze van ophalen huishoudelijk afval (aanbesteding 
marktpartij) en het laten uitvoeren door een publieke dienstverlener zit in de veel hogere overige kosten van 
de huidige werkwijze. Om een goed vergelijk te maken is het van belang om inzage te hebben in de 
specificatie van de overige kosten bij de 4 partijen (tabel pagina 3 van het voorstel). Met name specificatie 
van de overige kosten van de huidige werkwijze is interessant om te kunnen beoordelen in hoeverre deze 
kosten daadwerkelijk verdwijnen bij het maken van de keuze voor een publieke dienstverlener. 
 
Vraag: 
Zou u ons een specificatie van de overige kosten van de vier opties zoals genoemd in de tabel op pagina 3 
van het voorstel willen geven? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
De drie partijen hanteren een eigen systematiek en berekening van de kosten. Zo kunnen we de overige 
kosten niet sec met elkaar vergelijken. Wat de één bijvoorbeeld tot overige kosten rekent, rekent de ander 
tot inzamelkosten en andersom. Het gaat bij deze drie partijen dus om de totaalprijs als we vergelijken. 
Zo bestaan bij Circulus de overige kosten onder andere uit kosten voor innovatie en advies, communicatie 
en informatiebeheer, algemene huisvesting en algemene kosten (€ 620.384). Bij Rova bestaan de overige 
kosten onder andere uit kosten voor infrastructuur (beheer verzamelcontainers en minicontainers), overige 
diensten, nacalculatie en samenwerking (advies en dividend) (€ 666.521).  
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Bij Twente Milieu bestaan de overige kosten onder andere uit kosten voor beheer 
minicontainers/verzamelcontainers en databeheer (€ 354.120). 
 
In geval van Berkelland is dit anders. Onder overige kosten zijn bij ons onder andere de kosten voor het 
uitvoeren van afvaltaken, opstellen van beleid, inkopen van advies, het klantcontactcentrum, het 
uitzetten/wisselen van containers en afschrijvingskosten opgenomen (€1.182.619). Het overgrote deel van 
deze kosten zal bij het overgaan naar een publieke dienstverlener ook echt verdwijnen. Echter een gedeelte 
van deze kosten zal niet helemaal komen te vervallen (We hebben bijvoorbeeld nog steeds een 
beleidsmedewerker nodig die voortdurend afstemt met Twente Milieu). Als we, voor een goed vergelijk, 
deze kosten naar rato opplussen bij de tarieven van de drie publieke dienstverleners dan komt nog steeds 
Twente Milieu naar voren als het meest voordelig. We moeten daarbij benadrukken dat het tarief voor de 
gemeente Berkelland in deze tabel is gebaseerd op een aanbesteding uit 2018. Zoals beschreven in het 
voorstel verwachten wij, op basis van de recente Europese aanbesteding voor de afvalinzameling bij 
gemeente Oude IJsselstreek (2024) dat een nieuwe aanbesteding voor de gemeente Berkelland 
aanmerkelijk hoger uit zal vallen. Hierdoor zal het voordeel ten gunste van Twente Milieu ten opzichte van 
Berkeland nog groter zijn. Dit naast het voordeel dat onze huidige kwetsbaarheid wordt weggenomen door 
een robuuste, flexibele, bestendige en professionele publieke dienstverlener. 
 
Vervolgvraag: 
Specificeert u de overige kosten a €1.182.619 alstublieft voor ons. Welk gedeelte van deze overige kosten 
zal wel en welk gedeelte zal niet komen te vervallen? 
 
Antwoord vervolgvraag (in te vullen door college): 
Het totale bedrag is als volgt opgebouwd:  

• € 176.000 aan heffings- en inningskosten (GBTwente)  
• € 189.000 aan loonkosten 
• € 65.000 aan rente en afschrijving 
• € 72.000 aan kwijtschelding 
• € 128.000 aan overheadkosten 
• € 327.000 aan inkomstenoverdrachten voor glas, oud papier, PMD 
• € 185.000 aan materiaal voor containers 
• € 40.000 aan advieskosten. 

 
De kosten van GBTwente, rente en afschrijving en kwijtschelding blijven volledig bij ons. Aan loonkosten 
blijft € 144.000 bij ons. Van de overhead blijft nog € 51.000 bij ons. Er blijft in totaal € 508.000 bij ons en het 
overige deel gaat naar Twente Milieu. 
 
Als we deze kosten (€ 508.000 = € 26 per huisaansluiting) voor een goed vergelijk ook opplussen bij de 
tarieven van de drie publieke dienstverleners, zoals weergegeven in het raadsvoorstel, dan komt nog 
steeds Twente Milieu (met € 113 aan kosten per aansluiting) naar voren als het meest voordelig. Zie 
hiervoor onderstaande aangevulde tabel (laatste kolom). In deze kolom hebben we, wederom voor een 
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goed vergelijk, ons deel aan kosten (€ 126 per aansluiting) dat grotendeels nog is gebaseerd op de 
aanbesteding uit 2018, verhoogd met 15% op basis van onze globale marktverkenning en de inflatiecijfers 
van de afgelopen jaren. De kosten van de drie publieke dienstverleners waren namelijk al wel gebaseerd op 
het huidige prijspeil. 
 

 Publieke inzameling 

 
Inzamelkosten 

HHA 
Overige 
kosten Totaal  

Afvalstoffenheffing 
(in raadsvoorstel) 

Afvalstoffenheffing 
(herberekend) 

Berkelland € 1.320.558 € 1.182.619 € 2.503.178 € 126 € 145 
Circulus € 1.589.786 € 620.384 € 2.210.170 € 111 € 137 
ROVA € 1.490.510 € 666.521 € 2.157.031 € 109 € 135 

Twente Milieu € 1.378.084 € 354.120 € 1.732.203 € 87 € 113 
 
 
Vraag: 
Voor hoelang zijn de tarieven van Twente Milieu vast? Worden deze de komende jaren bijvoorbeeld 
uitsluitend met de inflatie verhoogd? Hoeveel betalen de andere deelnemende gemeenten? M.a.w. zou 
geen sprake kunnen zijn van een kortdurend ‘lokkertje’? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Het aanbod dat is gedaan door Twente Milieu betreft een offerte op basis van hun kostprijssystematiek. 
Deze kostprijs is voor alle aandeelhoudende gemeenten gelijk. Er is geen sprake van een lage inschrijving 
of aanbieding. Ieder product of dienst kent voor alle aandeelhouders dezelfde prijs. 

Deze kostprijstarieven zijn voor drie jaar vast. Iedere drie jaar vindt een herijking plaats van de tarieven. De 
systematiek van kostprijzen blijft gelijk, er wordt enkel gekeken naar (grote) verschillen. De afgelopen 
herijking (voorjaar 2023) heeft dit niet tot tariefswijzigingen geleid. De systematiek is in 2020 volledig 
herzien en wordt als actueel en passend bij de huidige dienstverlening beschouwd, voorlopig valt niet te 
verwachten dat deze opnieuw wordt bekeken.  

De jaarlijkse indexatie is volgens een vaste methodiek die is vastgesteld door de 
aandeelhoudersvergadering. De voorlopige indexatie wordt in mei met de gemeenten gedeeld en definitief 
vastgesteld in september. Het aanbod van Twente Milieu betreft prijspeil 2023.  

 
Afvalstoffenheffing is een doelbelasting en moet financieel op nul uitkomen. Het zou dan ook de voorkeur 
verdienen de eventuele aanschaf van aandelen uit de ‘afvalbegroting’ te voldoen. De financiële voordelen 
van de nieuwe aanbieder vloeien immers ook terug naar de betalers van de afvalstoffenheffing.  
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Vraag: 
Waarom kiest u voor de algemene reserve als dekkingsmiddel? 
 
Antwoord: 
We kiezen niet voor de algemene reserve als dekkingsmiddel. We dekken de aankoop uit algemene 
middelen. Zoals in het raadsvoorstel aangegeven, zijn reserves het verschil tussen bezittingen en schulden. 
Door de aankoop van de aandelen verschuift het ene bezit (in de vorm van geld) naar het andere bezit (in 
de vorm van aandelen). Het verlies aan rente-inkomsten, omdat het bezit in geld is omgezet in bezit in 
aandelen, verwerken we in het tarief van de afvalstoffenheffing.  
 
De egalisatiereserve afval zou ook een rol kunnen spelen. Wij kunnen deze in de begroting 2024 nergens 
meer vinden. 
 
Vraag: 
Is deze niet meer opgenomen? Kunt u ons een actueel inzage in deze reserve geven?   
 
Antwoord: 
Met ingang van de jaarrekening 2022 is de regelgeving gewijzigd. Hierdoor moest de egalisatievoorziening 
afval zoals wij die kenden, omgezet worden in een voorziening. We presenteren de voorzieningen 
inderdaad niet in de begroting. De stand van de voorziening per 1-1-2023 is € 1.195.000. In 2023 
verwachten we op begrotingsbasis € 289.000 aan de voorziening te onttrekken. Bij de jaarrekening 2023 is 
de nieuwe stand van de voorziening bekend. 
 
Wanneer wij ons bij Circulus of Rova zouden aansluiten zouden wij ons ook moeten inkopen door middel 
van aandelen. 
 
Vraag: 
Wat zou inkopen kosten bij Circulus en ROVA en hoe zit het daar met eventueel uitkeren van dividend in de 
afgelopen 5 jaren? 
 
Antwoord: 
Het verwerven aandelen Circulus bedraagt € 1.171.237; er was geen dividend uitkering. 
Het verwerven aandelen Rova bedraagt € 1.013.291 en de dividend uitkering in 2023 was €120.450. 
Het verwerven van aandelen Twente Milieu bedraagt € 1.345.000 en Twente Milieu keert geen dividend uit. 
Resultaten vloeien terug in de onderneming, voor bijvoorbeeld investeringen (vergroenen wagenpark) of 
komen ten gunste van het tarief. 
 
In ons coalitieakkoord wordt het onderzoeken van een eigen, Berkellandse, ophaaldienst genoemd. Het 
verzoek tot dit onderzoek is tijdens de beeldvormende sessie over de startnotitie nog eens door ons 
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herhaald. In het voorstel wordt geconcludeerd dat een eigen ophaaldienst circa 35% duurder zal uitvallen 
dan de huidige situatie. Deze conclusie wordt getrokken op basis van de inzamelkosten van rest, GFT en 
PMD. Kosten voor verwerking van overig afval, verwerkingskosten, natransport en overige kosten (zie ook 
onze bovenstaande vraag over overige kosten en de aanmerkelijke verschillen die hierin bestaan) worden 
in dit vergelijk niet meegenomen. 
 
Vraag: 
Is het voor een eerlijk vergelijk tussen een eigen ophaaldienst en de huidige situatie (en eigenlijk ook die 
t.o.v. de publieke dienstverleners) niet eerlijker een conclusie te trekken op basis van alle kosten? Dus niet 
uitsluitend op basis van inzamelkosten van rest, GFT en PMD? Zou u een onderbouwing van het 
percentage van 35% willen verstrekken? 

Antwoord: 
De stijging van de kosten van € 524.827 (35%) bestaan voornamelijk uit extra personeel en aanschaf, 
afschrijving en onderhoud voertuigen. Kosten voor het inzamelen van restafval, GFT en PMD beslaan het 
overgrote deel van de afvalbegroting en we hebben ons daarom tot deze afvalstromen beperkt. Voor het 
inzamelen en de opslag van klein chemisch afval zijn bijvoorbeeld speciale voertuigen, specifiek vakkundig 
personeel en vergunningen nodig, waardoor wij inschatten dat de kosten indien we dit zelf (kleinschalig) 
zouden doen, veel hoger zouden uitvallen dan uitbesteden aan een grootschalige partij. 
 
Vervolgvraag: 
Zou u (zoals tijdens de beeldvormende sessie van afgelopen 13 februari heeft toegezegd) een nadere 
specificatie kunnen geven waaruit blijkt dat de kosten van een eigen ophaaldienst 35% duurder zullen 
uitvallen t.o.v. de huidige situatie (inzameling door Ter Horst)? 
 
Antwoord vervolgvraag (in te vullen door college): 

• In het onderzoek is alleen zoals hierboven al geschreven alleen naar de inzameling van restafval, 
GFT en PMD gekeken. 

• Het aanbiedpercentage van de minicontainers is 95% voor de grijze container, 70% voor de GFT 
container en 95% voor de PMD container (en 100% voor de PMD zakken). 

• De inzamelfrequentie van de grijze container is 1 x 4 weken en de ondergrondse restafvalcontainers 
worden wekelijks leeggemaakt. GFT (container) wordt 1 x 2 weken, PMD (container) wordt 1 x 4 
weken en PMD (zakken) wordt 1 x 2 weken opgehaald. 

• Om de containers leeg te maken zijn de volgende inzamelvoertuigen nodig:  
4 zijladers, 1 achterlader en 1 haakarmwagen. De aanschaf van de voertuigen is geraamd op 
€  2.050.000. De prijs is gebaseerd op dieselvoertuigen. De investeringsbedragen van elektrische 
voertuigen liggen minimaal een factor 1,5 hoger. De kapitaallasten zijn dan € 550.804 per jaar. 

• Er is ongeveer 8,5 fte nodig voor de afvalinzameling. De loonkosten zijn € 472.129 per jaar. 
• De transportkosten van de inzamelvoertuigen naar de overslag waar het afval verzameld wordt voor 

transport naar de verwerkingsinstallatie zijn € 110.920. In het onderzoek is geen rekening gehouden 
met de kosten voor het transport van de volle containers naar een verwerkingsinstallatie. 
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• Naast de inzet van primair personeel is er ook op kantoor inzet nodig voor de planning, aansturing 
en containermanagement. Deze loonkosten worden geraamd op € 214.604. 

• Aan risico- en onvoorziene kosten is structureel € 134.846 geraamd  
• Naast de structurele kosten zijn er ook opstartkosten zoals de aanbesteding van de voertuigen, 

werven van personeel, inregelen van routes voor de afvalinzameling, software en systemen moeten 
worden geïmplementeerd. De opstartkosten zijn € 440.000, maar maken geen deel uit van de 
berekening van de structurele kosten.  

 
De totale kosten om het inzamelen van restafval, PMD en GFT in eigen beheer uit te voeren zijn 
€ 1.483.303. De huidige kosten hiervoor bedragen € 958.478. Dit is opgenomen in de betreffende tabel in 
het raadsvoorstel. 
 
Het opzetten van een eigen efficiënte (relatief kleinschalige) inzameldienst gaat gepaard met grote risico’s. 
Wij beschikken weliswaar over een goede buitendienst met affiniteit met deze werkzaamheden, maar voor 
een robuuste inzameldienst is schaalgrootte (om deze risico’s) te kunnen opvangen van groot belang. Als 
de inzameling stokt (door storingen in materieel of uitval van personeel) dan worden we direct 
geconfronteerd maatschappelijke ontevredenheid, omdat het afval niet wordt opgehaald. 
 
De invoering van de PMD container kostte Berkelland destijds circa € 5 ton i.v.m. de aanschaf van de 
containers. 
 
Vraag: 
Hoe gaat Twente Milieu hiermee om? 
 
Antwoord: 
Twente Milieu heeft aangeboden de PMD containers tegen marktwaarde over te nemen en vervolgens met 
een leaseconstructie te werken, dit is verwerkt in het aangeboden tarief. 
 
De PMD-containers zijn op dit moment dus eigendom van de gemeente Berkelland. U gaf tijdens de 
beeldvormende sessie van 13 februari aan terug te komen op onderstaande. 
 
Vervolgvraag: 
Wat heeft Twente Milieu voor de overname van onze PMD-containers geboden en hoe heeft dit zijn 
uitwerking op het tarief? En hoe wordt omgegaan met de andere containers (GFT en rest)? Worden deze 
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ook verkocht en terug geleased? Of houden wij deze wel in eigendom? En welke gevolgen (verhoging cq. 
verlaging) heeft dit voor het tarief? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Twente Milieu heeft aangeboden de PMD containers tegen marktwaarde over te nemen en vervolgens met 
een leaseconstructie te werken, dit is verwerkt in het aangeboden tarief. 
 
De PMD containers zijn in 2019 geplaatst. Twente Milieu kent een afschrijvingstermijn van 10 jaar voor 
minicontainers. Dit betekent dat de PMD containers nu op de helft van de afschrijvingstermijn zijn en op 
basis hiervan een vergoeding zal worden geboden aan de gemeente Berkelland op basis van 
aanschafwaarde. Eenmaal in de lease is Twente Milieu verantwoordelijk voor vervanging, waardoor voor de 
gemeente Berkelland een 'vlakke begroting' zal ontstaan zonder vervangingskosten. 
 
Het lijkt er op dat de grijze en groene containers voor restafval en GFT grotendeels verouderd zijn en dat 
het doelmatiger is om alle containers te vervangen voor een container met chip. In dat geval zal de 
gemeente Berkelland een vergoeding ontvangen voor alle ingenomen containers. Deze zullen ter recycling 
worden aangeboden en vertegenwoordigen een positieve waarde per container. De nieuwe containers 
zullen worden geleased. De leasekosten zijn reeds opgenomen in de tarieven van Twente Milieu en zijn dus 
onderdeel van de vergelijking in het raadsvoorstel. 
 
De exacte scenario's om te komen tot gechipte containers zullen worden uitgewerkt na besluitvorming. 
Hierin zijn nog geen definitieve keuzes gemaakt. Door het chippen van containers wordt een nauwkeurig 
beeld verkregen van alle aanwezige containers in de gemeente en zullen de illegale containers verdwijnen. 
 
In het voorstel tot besluit te stoppen met inzameling van oud papier door onze verenigingen wordt ons 
gevraagd in te stemmen met het ophalen van oud papier door de nieuwe inzamelaar van grondstoffen 
(lees: Twente Milieu). Een heldere financiële onderbouwing en afweging voor deze keuze ontbreken echter. 
 
Vraag: 
Wat zou het ophalen van oud papier door de nieuwe publieke inzamelaar van grondstoffen ons gaan 
kosten? En wanneer hier geen exacte kosten over bekend zijn: kunt u een indicatie geven op basis van wat 
andere gemeenten bij Twente Milieu voor het ophalen van oud papier betalen? Wat kost het ons op dit 
moment om de verenigingen het oud papier op te laten halen? En wat gaat het ons kosten wanneer wij 
ervoor kiezen het oud papier ook na 2024 door de verenigingen op te laten halen? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Onze aanleiding om te stoppen met de huidige wijze van oud papier inzameling is niet enkel op financiële 
gronden gebaseerd. Sommige oud papier inzamelaars gaven ons aan niet door te willen gaan op basis van 
de huidige voorwaarden in de regeling (onvoldoende compensatie van de kosten). Ook bleek het werven 
van voldoende vrijwilligers voor de oud papierinzamelaars in de toekomst een probleem. Bovendien zagen 
we dat de veiligheid in sommige gevallen in het geding is en wordt op dit moment het oud papier niet overal 



 
 
 
 
 
 
Agendavragen (vragen ter voorbereiding van een vergadering) art. 34 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

huis aan huis opgehaald. Er verdwijnt nog veel oud papier in de grijze container. De overwegingen dat voor 
ons en inzamelaars de kosten sterk stijgen, de inkomsten (oud papierprijs) dalen, de huidige wijze van 
inzamelen niet dekkend en veilig is en de huidige wijze van subsidiëren van enkele oud papierinzamelaars 
via de afvalstoffenheffing eigenlijk niet eerlijk is ten opzichte van andere verenigingen, heeft ons doen inzien 
dat het huidige systeem van inzamelen van oud papier niet voor de toekomst houdbaar was. 
 
Op basis van zeer recente gesprekken met Twente Milieu blijkt dat de inzamelkosten van oud papier indien 
dit op een doelmatige en doelgerichte wijze door Twente Milieu wordt gedaan, zonder de inzet van 
vrijwilligers, goedkoper is dan mét de inzet van vrijwilligers. We gaan er dan wel van uit dat we binnen en 
buiten de kom oud papier huis aan huis inzamelen op een veilige wijze (en dus geen gebruik meer maken 
van de wijze van inzamelen met eigen materieel van de vrijwilligers). 
Als we deze oud papier inzameling op de hierboven genoemde wijze vormgeven mét de inzet van 
vrijwilligers (dus op zaterdag papier inzamelen met kraakperswagen ook in het buitengebied) dan zullen de 
kosten ten opzichte van de huidige wijze van inzamelen meer dan verdubbelen. 
 
Op deze korte termijn kunnen we geen gedetailleerde kostenvergelijking maken. 
 
We gaan nog met de raadswerkgroep en de huidige oud papierinzamelaars verder in gesprek over de 
verschillende scenario’s die er zijn. 
 
De gemeenteraad wordt gevraagd om nu een besluit over de oud papierinzameling te nemen. Om een 
weloverwogen besluit te kunnen nemen hebben wij bepaalde informatie nu nodig en niet pas wanneer u in 
gesprek gaat met de raadswerkgroep en de huidige oud papierinzamelaars. 
 
Vervolgvraag: 
Kunt u aangeven wat de inzamelkosten voor de gemeente Berkelland de afgelopen vijf jaar zijn geweest? 
En wat de inzamelkosten mogelijk voor de gemeente Berkelland worden wanneer de garantieprijs vervalt? 
En zou u kunnen aangeven wat inzameling door Twente Milieu (evt. grofweg een schatting, gebaseerd op 
andere gemeenten bediend door Twente Milieu) met of zonder gebruik van vrijwilligers zou gaan kosten? 
 
Antwoord vervolgvraag (in te vullen door college): 
Op dit moment zijn de inzamelkosten (kraakperswagens en grote papiercontainers) € 145.000. 
De vergoeding aan de verenigingen op basis van de verordening bedraagt € 125.000. De opbrengst oud 
papier met het huidige contract en huidige oud papierprijzen is € 125.000. De totale kosten op dit moment 
zijn dus € 145.000. 
Voor het berekenen van de kosten voor het uitvoeren van de oud papier inzameling in de huidige situatie 
(met kraakperswagens, grote oud papiercontainers en transportmiddelen van verenigingen) met actuele 
tarieven, hebben wij een marktverkenning gedaan met Twente Milieu en Remondis (huidige contractant). 
De totale kosten komen dan uit op € 315.000. Als we de inzameling door Twente Milieu in heel Berkelland 
(huis aan huis via minicontainers) laten uitvoeren dan zijn de kosten € 205.000. Voor dezelfde werkwijze, 
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dekking in het hele gebied met kraakperswagens, maar dan met de inzet van vrijwilligers, komen de kosten 
op € 420.000. 
 
Daarbij werd tijdens de beeldvormende sessie van 13 februari toegezegd een kaart met ‘witte vlekken’ 
(daar waar geen oud papierinzameling plaatsvindt) met ons te delen. 
 
Vraag: 
Zou u deze kaart met ons willen delen? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Wij hebben de witte vlekken kaart gemaakt. De kaart is als bijlage toegevoegd.  
De inbreng voor de kaart zijn de gegevens uit de afvalkalender. De inzamelgegevens voor het oud papier 
worden ieder jaar, samen met de verenigingen, geactualiseerd. Op de kaart staan gebieden waar het oud 
papier aan huis wordt opgehaald (rood). De gebieden waar geen oud papier huis aan huis wordt opgehaald 
zijn wit gebleven. De kaart zegt niks over de wijze waarop en hoe vaak het oud papier wordt opgehaald. We 
weten dat muziekvereniging Euphonia het oud papier in het buitengebied van Eibergen ophaalt met eigen 
transportmiddelen. Zangvereniging Rhumtas haalde tot 2020 het oud papier huis aan huis op in Beltrum. 
Daarna zijn ze gestopt met de huis aan huis inzameling en kunnen inwoners het oud papier brengen naar 
de containers bij het sportpark in Beltrum. Volgens onze gegeven blijkt dat bij ongeveer 14% van de 
huishoudens geen oud papier huis aan huis wordt opgehaald. 
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